
 

Internt 

Overordnet Budgetramme 
Hvidebækskolen anerkender den ramme, der er foreslået i budget 2025. Vi noterer os med tilfredshed, 
at budgetrammen for Hvidebækskolen er steget i forhold til 2024, hvilket primært skyldes en tilgang af 
elever i inklusionscenteret. 
Som en skole beliggende på landet, oplever vi imidlertid udfordringer med at arrangere udflugter og 
ekskursioner, da transporten ofte er både dyr og besværlig. Derfor opfordrer skolebestyrelsen til, at 
kommunen finder en fælles løsning, der kan gøre det lettere for alle skoler i kommunen at arrangere 
ture og aktiviteter uden for skolen. 

 

Skolernes Fysiske Forhold 
Skolebestyrelsen på Hvidebækskolen er meget tilfreds med den øgede opmærksomhed på skolernes 
fysiske tilstand. Der er imidlertid et stort efterslæb på vedligeholdelsen af Hvidebækskolen, og vi 
anbefaler derfor, at renoveringsarbejdet igangsættes hurtigst muligt. Vi ser desuden store synergier 
ved at kombinere den planlagte renovering af Hvidebækskolen med flytningen af Kathøjskolen. Det 
ville være oplagt at integrere relevante punkter fra tilstandsrapporten i den allerede planlagte 
byggeproces. 

For at styrke den praktisk-faglige undervisning anbefaler vi at fremskynde renoveringen af faglokalerne 
på Hvidebækskolen. Vi prioriterer denne renovering højere end vedligeholdelsen af ydervæggene. 
Derudover bør kommunalbestyrelsen overveje at budgettere med en udvidelse af Hvidebækskolen, da 
skolen efter den planlagte flytning af Kathøjskolen ikke vil have tilstrækkelige kvadratmeter til 
rådighed. 

 

Råderum og Hensigtserklæringer 
Vi mener, at punkt 19 (Reduktion af omkostninger på folkeskoleområdet) i råderumskataloget ikke giver 
mening i en kommune som Kalundborg, hvor det politiske ønske er at bevare antallet af skoler. Men 
når der samtidig er fokus på trivsel og faglige resultater er det uhensigtsmæssigt at reducere skolernes 
budgetter. 

Overvejelserne omkring en international skole kan være fornuftige, men det er essentielt, at dette ikke 
medfører en reduktion i budgetterne for kommunens øvrige skoler. Kommunalbestyrelsen bør 
overveje, om der kan gøres mere for at styrke de eksisterende skoler, inden man igangsætter nye 
projekter. I samme sammenhæng vil det være fordelagtigt at arbejde målrettet på at sikre, at de nye 
arbejdspladser, som erhvervslivet skaber, fører til en øget tilflytning til Kalundborg Kommune. 

For at sikre, at flest mulige elever fortsætter deres uddannelsesforløb efter grundskolen, anbefaler 
Hvidebækskolen implementeringen af Hjørring-modellen. Vi ser desværre flere unge i mistrivsel, som 
har svært ved at komme videre i uddannelsessystemet. Dette initiativ kunne være et vigtigt skridt i den 
rigtige retning. 


